
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2010. január 22. megtartott 
nyilvános ülésén 
 
Jelen vannak: Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester, Aranyosi Imre, Dr. 
Béres Imre Sándor, Dobóné Koncz Judit, Fekete Tamás, Holló József, Kampel Lászlóné, Kiss 
Lajos, Turcsányi Béláné bizottsági tagok.  
Tanácskozási joggal meghívottak: Tóth Imréné dr. jegyzı, Juhászné Sánta Zsuzsa pénzügyi 
csoportvezetı, Galambos Lajosné óvodavezetı, Bay Judit SZKULTINFO Kft. ügyvezetıije 
és Sárosi Tibor nem képviselı bizottsági tag. 
Távol maradtak: Koncz Mártonné aljegyzı, Baranyiné Rácz Andrea CKÖ elnöke, Nyeste 
Józsefné, Aranyosiné Molnár Zsuzsa, Simon Józsefné és Nagy Gábor nem képviselı 
bizottsági tagok. 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Ördög Jakab polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Dr. Béres Imre Sándor és Fekete Tamás 
képviselıket. Javaslatot tesz a meghívóban feltüntetett napirend elfogadására. 
 
A képviselı-testület tagjai 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadták 
az alábbi napirendet. 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:          Elıterjesztı: 
1.) Javaslat az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendeletének  Ördög Jakab 
szükség szerinti módosítására.      polgármester 
 
2.) Javaslat az önkormányzat 2010. évi költségvetésére –   Ördög Jakab  
I. fordulós tárgyalás        polgármester 
 
3.) Javaslat az önkormányzat 2010. évi közfoglalkoztatási tervére  Ördög Jakab 
          polgármester 
 
4.) Javaslat a köztisztviselık juttatásáról szóló önkormányzati rendelet Ördög Jakab 
módosítására         polgármester 
 
5.) Tájékoztató a társulásokban végzett munkáról    Ördög Jakab  
          polgármester 
 
6.) Indítványok, javaslatok 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 

1.) Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2009. évi költségvetési rendeletének szükség 
szerinti módosítására. 

Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
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(Elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítést nem kíván tenni. Elıadja, hogy a Pénzügyi 
Bizottság megtárgyalta a javaslatot és átadja a szót Dobóné Koncz Judit bizottsági elnöknek. 
 
Dobóné Koncz Judit Pénzügyi bizottsági elnök tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy a 
bizottság tagjai a 2009. évi költségvetés módosítására tett javaslatot egyhangúlag, módosítás 
nélkül javasolják elfogadni. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezett, Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 
rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG KÉPVISEL İ-TESTÜLETÉNEK 
1/2010. (I.25.) számú rendelete 

 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 

2.) Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2010. évi költségvetésére – I. fordulós tárgyalás 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében elıadja, hogy az intézményvezetık 
elkészítették és leadták az intézmények tervezett költségvetéseit. Ezeket már tárgyalta az 
önkormányzat mindkét bizottsága és az oktatási társulás polgármesterinek tanácsa is. Felkéri 
elsıként a SZOMIS bizottság elnökét, majd a Pénzügyi bizottság elnökét, hogy a bizottságok 
állásfoglalásait ismertessék. 
 
Kiss Lajos SZOMIS bizottság elnöke tájékoztatja a testületi ülésen résztvevıket, hogy a 
bizottság az ülésén megtárgyalta a SZKULTINFO Kft. pénzügyi tervezetét, támogatását. A 
bizottság tagjai egyhangúlag javasolják a képviselı-testület felé elfogadásra, hogy a Kft. 
támogatása 11,6 M Ft helyett 1,5 M Ft-tal kevesebb legyen. 
 
Dobóné Koncz Judit Pénzügyi bizottság elnöke elıadja, hogy a bizottság több módosító 
javaslattal él a takarékos gazdálkodás érdekében. A személyi juttatások területén meleg 
étkezési utalványt  a közalkalmazottak és a munka törvénykönyve alá tartozó dolgozók 
részére egységesen havi 3000,- Ft + adó mértékben javasolja a képviselı-testületnek 
elfogadásra. A köztisztviselık cafeteria juttatásain belül javasolja a testületnek elfogadni a 
törvény által meghatározott minimális összeget, azaz az illetményalap ötszörösét. A bizottság 
a SZKULTINFO Kft. támogatási igényét 3 M Ft-tal kevesebb összegben javasolja elfogadni. 
A bizottság tagjai egyhangúlag javasolják, hogy az intézményvezetık által leadott 
költségvetési igény kerüljön csökkentésre kb. 3 -5 M Ft összeggel. A bizottság egyhangúlag 
támogatja, hogy a 27 M Ft-os hiány az elızı évi pénzmaradványból illetve értékpapírok 
értékesítésébıl és szükség esetén 4-5 M Ft hitelbıl kerüljön fedezésre. Tájékoztatja a testület 
tagjait, hogy 5 M Ft rulír hitelfelvételét egyhangúlag támogatja a bizottság a zavartalan 
mőködés érdekében. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy a polgármesterek értekezletén az együttes ülés 
elıkészítésének érdekében zajlottak a megbeszélések. Elıadja, hogy a polgármesterek 
egyetértettek abban, hogy legyen csökkentés a személyi juttatások körében. tehát a 
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közalkalmazottak étkezési hozzájárulása egységesen 3000,- Ft + 25% adó mértékre legyen 
csökkentve. A kiadáscsökkentı intézkedésekkel kapcsolatban a polgármesterek egyhangúlag 
támogatják javasolni az együttes ülés felé,  hogy az iskola vonatkozásában 3,5 M Ft-tal, az 
óvodánál  1,5 M Ft-tal legyen kevesebb a támogatás. A polgármesteri hivatalnál is figyelembe 
kell venni egy 800.000,- Ft-os csökkentést, ezáltal a költségvetés 5,8 M Ft-tal csökkenthetı. 
Az a cél, hogy a mőködési hiány – 28 M Ft – jelentıs része levonással csökkenthetı legyen. A 
felhalmozási hiány – 27 M Ft – tekintetében az értékpapírok értékesítésébıl származó 
bevételbıl és a pénzmaradvány bizonyos összegébıl legyen finanszírozva. 
 
Vélemények, javaslatok 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı javasolja, hogy a közalkalmazottaknak 6000,- Ft + adó 
legyen az étkezési hozzájárulás mértéke. Véleménye szerint nincs mőködésképtelenség. Az a 
meglátása, hogy a köztisztviselık részére adható juttatás ne a törvény által elıírt minimális 
legyen, hanem az illetményalap hatszorosa. 
 
Turcsányi Béláné képviselı véleménye szerint olyan étkezési utalványt kellene biztosítani, 
ami több helyen is beváltható. 
 
Kampel Lászlóné képviselı tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy mindenki elıtt 
ismert, hogy  az óvoda az étkezéssel kapcsolatban sajátságos helyzetben van. Javaslatot vár a 
testület tagjaitól ennek megoldására. Úgy látja, hogy a bizottságok ülésén kialakult 
vélemények, javaslatok még megváltoztathatóak, hiszen még a testület végleges döntést nem 
hozott. 
 
Kiss Lajos képviselı próbál igazodni a Pénzügyi bizottság javaslataihoz, amelynek hatására 
csökkenhet a hiány, de mint intézményvezetı megfontolásra javasolja a magasabb összegő 
étkezési hozzájárulás juttatásának lehetıségét. Kérdése az, hogy ha 3000,- Ft-tal emelkedik az 
utalvány értéke, akkor tartható-e a hiány vagy annak összege is emelkedik. Amennyiben ez a 
nagyobb összegő juttatás finanszírozható, akkor támogatja Dr. Béres Imre Sándor képviselı 
javaslatát. 
 Véleménye szerint az oktatási társulás polgármesterei és a Pénzügyi bizottság által javasolt 
3,5 M Ft-os csökkentés az iskolánál megvalósítható és feladatának tekinti, hogy az oktatás 
ettıl függetlenül is akadálymentesen mőködjön. 
Mint iskolaigazgató tájékoztatja a testület tagjait, hogy újból írtak ki az intézmény részére  
kedvezı infrastruktúrális pályázatot. Kéri a testület állásfoglalását a pályázat benyújtásával 
kapcsolatban. 
 
Turcsányi Béláné képviselı egyetért Dr. Béres Imre Sándor képviselı javaslatával, miszerint 
a közalkalmazottak étkezési hozzájárulása 6000,- Ft + 25%-os  mértékő legyen. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı nem ért egyet képviselı társaival. A Pénzügyi bizottság ülésén 
az volt a feladat, hogy a költségvetést a hiány miatt csökkentsék, de aláveti magát a testület 
döntésének, legyen mindenkinek 6000,- Ft + adó. Döntsön a testület. 
 
Ördög Jakab polgármester elıadja, hogy az elıkészítés idıszakában vagyunk. Ezért kérte a 
Pénzügyi bizottság állásfoglalását a költségvetéssel kapcsolatban, hogy ezt képviselni tudja és 
a társulásban részt vevı települések polgármesterivel ezt meg tudja beszélni. A bizottság 
állásfoglalását a polgármesterek elfogadták. Amennyiben a juttatásokkal kapcsolatban új 



 4 

állásfoglalás alakul ki, akkor az oktatási társulás együttes ülésén történik majd ütközés, hiszen 
ott születik a végleges döntés. 
 
 Ördög Jakab polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
 
Szünet után 
 
Galambos Lajosné óvodavezetı elmondja a testületi ülés tagjainak, hogy az óvodai étkezés 
valóban egy sajátos helyzet, hiszen az óvodapedagógus együtt étkezik a gyermekekkel, 
személyes példát mutatva nekik. Elıadja, hogy a költségvetés tervezésénél azért jelölte meg 
az óvoda közalkalmazottjai részére a 10.000,- Ft (adóval) összegő étkezési utalványt, mert itt 
a dolgozóknak aktívan részt kell venniük az étkezésekben. Kéri a testület tagjainak 
véleményét az óvodai étkezési hozzájárulás magasabb összegének jóváhagyásával 
kapcsolatban. 
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester a költségvetés 
továbbtervezésének érdekében szavazással kérte a képviselık állásfoglalását az alábbi 
kérdésekben, melyben a testület állásfoglalása a következı: 
 
- A SZKULTINFO Kft. támogatási igénye 7 igen és 3 nem szavazattal 1,5 M Ft-tal 
csökkenjen. (a 3 M Ft-os csökkentési javaslat 3 igen, 5 nem és 2 tartózkodás) 
- Meleg étkeztetési hozzájárulás közalkalmazottak vonatkozásában 7 igen, 2 nem és 1 
tartózkodás szavazattal egységesen  6000,- Ft + adó / hó/fı összegben kerüljön 
meghatározásra. (a 3000,- Ft + adó javaslat 2 igen, 8 nem szavazat) 
- Köztisztviselık cafeteria juttatásának mértéke 6 igen 2 nem és 2 tartózkodással az 
illetményalap hatszorosa legyen.  
- 9 igen és 1 tartózkodással a képviselı-testület felhatalmazta a polgármestert, hogy a étkezési 
hozzájárulás kérdésében tárgyaljon a társönkormányzatok polgármestereivel, az intézmények 
által leadott költségvetési javaslatok dologi kiadásai 5-6 M Ft-tal csökkenjenek – errıl 
folytasson további egyeztetést az intézményvezetıkkel – és mindezek figyelembe vételével 
készüljön el a rendelet-tervezet. 
- A képviselı-testület egyhangúlag 10 igen szavazattal egyetért az iskola részére kiírt 
infrastruktúrális pályázat benyújtásával. Felhatalmazza az iskola igazgatóját és a 
polgármestert az elıkészítések megtételére. 
 

3.) Tárgy: Javaslat az önkormányzat 2010. évi közfoglalkoztatási tervére 
Elıterjesztı: Ördög Jakab 

 
 
(Elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester elıadja, hogy a közfoglalkoztatási terv javaslatát a SZOMIS 
bizottság az ülésén megtárgyalta, felkéri a bizottság elnökét ismertesse álláspontjukat. 
 
Kiss Lajos SZOMIS bizottság elnöke tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy a bizottság 
a Szociális Kerekasztal tagjainak egyhangú szavazatával együtt a javaslatot egy kiegészítéssel 
– 1 fıvel növelni szeretné az intézményi kisegítık számát – javasolja elfogadni. 
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Vélemények, hozzászólások      
 
Kampel Lászlóné képviselı nagy örömmel tapasztalta, hogy a tervben szerepel járda és 
vízelvezetı árok építése is. Az a kérése, hogy a munkák között szerepeljen a Felszabadulás úti 
járda javítása is. 
 
Aranyosi Imre képviselınek az a kérése, hogy hirdetés útján értesítsék a lakosságot, hogy az 
út mellett lévı fákat le kell gallyazni, mert megnehezítik a közlekedést. Elıadja, hogy a 
településen több olyan ház van, ami életveszélyes és le kellene bontani. Véleménye szerint  a 
tulajdonosok figyelmét fel kellene hívni és ezeket a munkálatokat a közfoglalkoztatási terv 
keretén belül meg lehetne oldani. 
 
Válaszadás 
 
Ördög Jakab polgármester Aranyosi Imre képviselı javaslatára elmondja, hogy az építés 
hatóság Mezıkövesden mőködik. İk rendelhetik el az építmények lebontását. Kampel 
Lászlóné képviselı kérésére elmondja, hogy a lakosok feladata a járda építése, az 
önkormányzat csak anyagköltséget biztosít. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab polgármester szavazásra tette fel a 
kérédést. 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a 
határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
1/2010.(I. 22.) számú határozata 
 
Tárgy:  Az Önkormányzat 2010. évi közfoglalkoztatási tervének elfogadása. 
 
A képviselı-testület a szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 1993. évi III. tv. 37/A §-a 
alapján az Önkormányzat 2010. évi közfoglalkoztatási tervét jelen határozat melléklete szerint 
határozza meg. 
Felhatalmazza polgármesterét, hogy a közfoglalkoztatási tervben foglaltak végrehajtását 
folyamatosan szervezze. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
 
(A közfoglalkoztatási terv írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 

4.) Tárgy:  Javaslat a köztisztviselık juttatásáról szóló önkormányzati rendelet 
módosítására 

Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 

 (Elıterjesztés irásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı szóbeli kiegészítésként elıadja, hogy a rendelet alkotása óta eltelt 9 év 
és a változások után új rendelet megalkotását kezdeményezi. Elmondja, hogy abban az 
esetben, ha a testület nem fogadja el ezt a módosítást, akkor marad a régi rendelet hatályban. 



 6 

 
Kérdések, hozzászólások 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı a napirend kapcsán a társadalmi megélhetési problémákról 
beszél. Elmondja, hogy alaposan átolvasta a rendelet módosításáról szóló elıterjesztést és 
megállapította, hogy ezek tények. Érdeklıdik, hogy milyen protestálási lehetıség van a 
köztisztviselık számára és milyen mozgástere van a jegyzınek. 
 
Válaszadás 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı elıadja, hogy sajnos évek óta nehezedik a köztisztviselık helyzete. A 
folyamatosan változó jogszabályok miatt újabb és újabb ismereteket kell megszerezni, a 
feladatokat a legjobb tudás szerint kell ellátni. Úgy gondolja, hogy ez a rendelet csak jelképes 
szociális juttatás. Sajnos Szentistvánon nincs olyan pótlék, ami beépülne a köztisztviselık 
juttatásába. Jelen pillanatban a cafeteria rendszer ellensúlyozza egy kicsit ezeket az elmaradt 
juttatásokat. 
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt a Ördög Jakab polgármester szavazást rendelt el. 
A képviselı-testület 9 igen és 1 tartózkodás mellet megalkotta a következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG KÉPVISEL İ-TESTÜLETÉNEK 
2/2010.(I.25.) számú rendelete 

 
A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
 

5.) Tárgy:  Tájékoztató a társulásokban végzett munkáról 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
 
(Elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester a napirenddel kapcsolatban szóbeli kiegészítést nem kíván tenni. 
 
Mivel kérdés, javaslat nem érkezett, a képviselı-testület  8 igen szavazattal és 2 tartózkodás 
mellett a tájékoztatást tudomásul vette. 
 
 
 
 
Koncz József képviselı távozott a testületi ülésrıl, így 9 fıre csökkent a képviselık száma. 
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6.) Tárgy:  Indítványok, javaslatok 

 
 
 
a.) Tájékoztatás a négyesi úton történt kátyú okozta baleset bírósági perének eredményérıl. 
 
Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a testület tagjait, hogy a négyesi úton történt autógumi  
sérülés kártérítési perben  a második bírósági tárgyaláson peren kívül a kártérítés mértékérıl  
megállapodás született a felperes és az önkormányzat között. A kártérítés eredeti igényelt 
összegébıl kb. 30.000,- Ft-tal kevesebb költséget kell a szentistváni önkormányzatnak 
megfizetni. A fizetendı összeg  a megállapodás szerint összesen 98.000. Ft.  
 
b.) Tájékoztatás a Remondis Kft bírósági ügyével kapcsolatban 
 
Ördög Jakab polgármester elıadja, hogy a bíróság felfüggesztette a tárgyalást. Vélhetıen más 
ügyvéd fogja az ügyet továbbfolytatni. Ezzel a megállapodás irányába terelıdhet az ügy. 
 

A két tájékoztatást a képviselık jóváhagyólag tudomásul vették. 
 

Képviselıi felvetések: 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy beszélgetés 
folytatott Dr. Zelei Borbála doktornıvel az Orvosi Rendelı és a Patika közötti területen 
kialakítható parkolóról. Errıl kéri a polgármester úr és a testület véleményét. 

 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı észrevétele, hogy a karácsonyi mősorral összekapcsolt 
jutalmazás forgatókönyve szervezetlen volt. Nem tartja helyesnek, hogy egyes dolgozók ki 
voltak emelve, mások nem. Továbbra is megoldatlannak látja az Aranyosi Istvánné 
lakásügyét. Érdeklıdik, hogyan került rendezésre a közvilágítás pályázatos pénz. Megjegyzi 
továbbá, hogy az idısek otthona tervezıjét pályázat útján kellett volna kiválasztani. Soknak 
találja a tervezési költséget. 
 
Aranyosi Imre képviselı érdeklıdik, hogy a bentlakásos idısek otthonáról készült tervet meg 
lehet-e tekinteni. 
 
Válaszadás 
 
Ördög Jakab polgármester az Orvosi Rendelı és Patika közötti parkoló kialakításával egyetért 
és véleménye szerint mindkét oldalra meg kell terveztetni a parkolót. Az év végi 
jutalmazással kapcsolatban dr. Béres Imre Sándor képviselı észrevételére elmondja, hogy 
pénzügyi bizottság javaslatára indult el a gondolat és a bizottság ülésén elhangzott a szándék 
és a lehetıség is. Igaz, hogy a december 18-i testületi ülésen nem hangzott el tételesen a 
jutalmazás forgatókönyve, de nem az volt a szándék, hogy bármi is el legyen titkolva. 
Elmondja, hogy rövid idın belül le fog ülni Aranyosi Istvánnéval és a lakáskérdés tisztázásra 
kerül. A pályázati pénzzel kapcsolatban elmondja, hogy a mezıkövesdi és mezıkeresztesi út 
felújítása fontosabb volt, ezért a közvilágítás pályázat pénze az útépítésbe került 
beszámításba. Ez elızetesen egyeztetésre került  a pénzügyi bizottság elnökével, majd a 
novemberi testületi ülésen a képviselık elfogadták. A tervezési költséggel kapcsolatban 
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tájékoztatja a testület tagjait, hogy jelenleg 10-12% költséggel is számolnak a tervezık. 
Aranyosi Imre kérdésére elmondja, hogy amint a terv rendelkezésre áll meg lehet tekinteni.  
 
Mivel több hozzászólás, javaslat nem hangzott el Ördög Jakab polgármester megköszönte a 
megjelenést és az ülést berekesztette.             
 

kmf. 
 
 

Tóth Imréné dr.       Ördög Jakab 
jegyzı         polgármester 

 
 
 

Dr. Béres Imre Sándor  Fekete Tamás 
jegyzıkönyv hitelesítık 


